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Folketingets Miljøudvalg har i brev af 27. juni 2012 stillet følgende 

spørgsmål nr. 344 (alm. del), som hermed besvares. Spørgsmålet er stillet 

efter ønske fra Per Clausen (EL). 

 

 

Spørgsmål nr. 344 (alm. del) 

Kan ministeren oplyse, hvorledes den i henvendelsen fra Verdens Skove, jf. 

MIU alm. del – bilag 384, påpegede helt utilstrækkelige beskyttelse af  

flådeegebevoksninger vil blive ændret set i lyset af biodiversitetsmålene for  

2020? 

    

Svar 

Beskyttelsen af de gamle flådeege bygger på en aftale mellem den 

daværende Fredningsstyrelse og Skovstyrelse fra 1980. Aftalens formål er at 

sikre, at bevoksningerne bibeholdes som tætsluttede egetræsbevoksninger, så 

det karakteristiske egeskovspræg bevares.  

 

For at opfylde formålet, idet egetræer er lyskrævende træer, er det 

nødvendigt at have en vedvarende drift og pleje af bevoksningerne. Derfor er 

det i aftalen også tilladt at fjerne (og sælge) enkelttræer. Det sikrer den 

resterende bevoksnings sundhedstilstand og fortsatte trivsel og udvikling ved 

at give lys og luft for tilbageværende træer. Proceduren er dermed hele 

grundlaget for, at vi kan have store, veludviklede, sunde, gamle flåde-

egetræsbevoksninger mange år endnu. 

 

De allerældste egetræer beskyttes yderligere gennem interne retningslinjer i 

Naturstyrelsen, der foreskriver at egetræer over 300 år ikke må fældes, men 

skal efterlades til naturlig død og henfald.  

 

Det påtænkes derfor ikke at ændre reglerne for de konkrete 

flådeegebevoksninger. 
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